
RADA MIEJSKA
W MOSE

Protokól nr 36/13
z posiedzenia Komisji Ochrony Srodowiska i Rolnictwa

Rady Miejskiej w Mosinie, które odbyło się w dniu 24 stycznia 2013 r.,
w Sali Posiedzeń Urzędu Miejskiego w Mosinie, p1. 20 Października 1

Posiedzenie otworzył o godz. 17.30 Przewodniczący Komisji Ochrony
Srodowiska i Rolnictwa Waldemar Wiązek. W obradach udział wzięli członkowie
wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie oraz goście według
załączonej lisiy obecności.

PRZEBIEG POSIEDZENIA:
Kierownik Referatu Gotowości Cywilnej, Spraw Wojskowych i Obronnych Krzysztof
Kaczmarek przedstawił problematykę związaną z piętrzeniem wody na Kanale
Mosińskim przez jaz w Bolesławcu, jego skutkami oraz podjęte przez Urząd Miejski
w Mosinie działania mające na celu cofnięcie pozwolenia wodno-prawnego
dla elektrowni na tym jazie.
Roman Skrzypczak z Urzędu Gminy Czempiń poinformował o skutkach piętrzenia
wody na Kanale Mosińskim przez jaz w Bolesławcu na zalewanie terenów gminy
Czempiń oraz podjęte przez Urząd Gminy Czempiń działania mające na celu cofnięcie
pozwolenia wodno-prawnego dla elektrowni na tym jazie.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa wraz z gośćmi przeprowadziła dyskusję
na temat możliwości urzędowego rozwiązania tego problemu, w trakcie której
Kierownik Referatu Gotowości Cywilnej, Spraw Wojskowych i Obronnych Krzysztof
Kaczmarek powiadomił, iż Wielkopolski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych
w Poznaniu zrezygnował z letniego piętrzenia wody na Kanale Mosińskim,
powodowanego przez jaz w Bolesławcu oraz że Burmistrz Gminy Mosina wystąpił,
aby z winy użytkownika pozwolenie na zimowe piętrzenie wody również zostało
cofnięte. W związku z tym trzeba czekać na podjęcie decyzji w przedmiotowej sprawie.
Kierownik Inspektoratu w Przeźmierowie Wielkopolskiego Zarządu Melioracji
i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Józef Szlanga przedstawił prace oczyszczające cieki
wodne na terenie Gminy Mosina, które zostały przeprowadzone przez Wielkopolski
Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu.
Radna Małgorzata Kaptur zwróciła uwagę, że wniosek Wielkopolskiego Zarządu
Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu o wycinkę drzew nad Kanałem Mosińskim
jest niezgodny z wydaną w tej sprawie decyzją Burmistrza Gminy Mosina — wycinka
jest prowadzona na większym terenie i wycinane są również drzewa, których gatunki
nie zostały wskazane. W związku z tym zwróciła się z prośbą aby uregulować
tę sprawę pod względem prawnym.
Kierownik Referatu Gotowości Cywilnej, Spraw Wojskowych i Obronnych Krzysztof
Kaczmarek i Kierownik Inspektoratu w Przeźmierowie Wielkopolskiego Zarządu
Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Józef Szlanga udzielili odpowiedzi
w powyższej sprawie.
Radna Małgorzata Kaptur zwróciła się z prośbą, aby w bardziej pogodowo dogodnym
czasie dokonać oceny jakości tej wycinki drzew.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa wraz z gośćmi przeprowadziła dyskusję
na temat środków chwastobójczych, stosowanych przez Wielkopolski Zarząd Melioracji
i Urządzeń Wodnych w Poznaniu nad ciekami wodnymi.
Radny Jerzy Falbierski przedstawił wpływ piętrzenia wody na Kanale Mosińskim przez
jaz w Bolesławcu na lęgowiska ptaków.
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Roman Skrzypczak z Urzędu Gminy Czempiń zwrócił uwagę, że gospodarki
wykaszania dna rzek, prowadzone przez Rejonowy Oddział w Lesznie i Inspektorat
w Przeźmierowie Wielkopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych
w Poznaniu nie są ze sobą zsynchronizowane.
Renata Ziomkiewicz—Raduła z AQUANET S. A. przedstawiła szczegóły dotyczące
projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków
na terenie Gminy Mosina, którego kserokopia stanowi załącznik niniejszego protokołu.
Radny Piotr Wilariowski zaproponował, aby zwrócić się do Majątku Rogalin
o przedstawienie własnego regulaminu w tej samej sprawie i dopiero na tej podstawie
stworzyć jeden wspólny regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków
na terenie gminy Mosina.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa wraz z gośćmi przeprowadziła dyskusję
w powyższej sprawie. Następnie wyżej wymieniona komisja stała Rady Miejskiej
w Mosinie wraz z gośćmi przeprowadziła dyskusję na temat możliwości prawnego
uregulowania kwestii ponoszenia kosztów naprawy przyłącza przez odbiorcę wody
i przyjęcia takiego rozwiązania, które pod względem finansowym byłoby dla niego
do przyjęcia.
Następnie Renata Ziomkiewicz—Raduła, Dorota Smok i Grażyna Solman z AQUANET
S. A. udzieliły odpowiedzi na pytania, które między innymi dotyczyły: sposobu
rozliczeń za hydranty i ich konserwacji; opomiarowania zrzutu ścieków i obciążenia
tylko Gminy Mosina kosztami ochrony ujęcia wody na jej terenie; wskazania, czy nie
należałoby poświęcić części zysku na aktywną ochronę ujęcia wody; zainteresowania
AQUANET S. A. dofinansowywaniem instalacji przyłączy gazowych do prywatnych
posesji celem ochrony powietrza, co jest ważne w procesie uzdatniania wody.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa odrzuciła wniosek o pozytywne
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Mosina 3 głosami „przeciw”, przy 2 głosach
„za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. Tym samym wyżej wymieniona komisja stała
Rady Miejskiej w Mosinie wyraziła w przedmiotowej sprawie opinię negatywną
(wniosek nr 1).
Zastępca Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Michalina
Szelia przedstawiła szczegóły dotyczące projektu uchwały w sprawie uchwalenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna,
obręb Drużyna, którego kserokopia stanowi załącznik niniejszego protokołu. Następnie
wraz z zastępcą burmistrza Sławomirem Ratąjczakiem udzieliła odpowiedzi na pytania,
które między innymi dotyczyły: wskazania, co stało na przeszkodzie, że wcześniej
uwaga wniesiona przez p. Piotra Osieckieo nie mogła zostać uwzględniona, a teraz
została; wskazania przyczyn, dla których szpaler drzew nie mógł zostać zaprojektowany
na terenie zabudowy mieszkaniowej; wskazania, czy na obszarze objętym
przedmiotowym projektem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
funkcjonują łączniki ekologiczne i czy jakieś lasy zostały przeznaczone pod zabudowę
mieszkaniow określenia wielkości pasa znajdującego się między ogrodzeniem
a ciekiem wodnym na obszarze objętym tym miejscowym planem zagospodarowania
przestrzennego; wskazania, czy ten obszar między drogą „biegnącą” równolegle
do cieku wodnego jest podzielony na działki i czy to oznacza, że ten obszar zieleni
izolacyjnej może być potem podzielony płotami aż do samego cieku wodnego;
lokalizacji planowanej drogi serwisowej, która ma zostać wybudowana przez kolej
i która ma prowadzić do Pecnej oraz na jakim etapie realizacji jest budowa tej drogi;
wskazania, czy przejazd kolejowy w Drużynie będzie zamknięty.
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Zastępca Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Michalina
Szeliga stwierdziła, że uwaga zawarta w paragrafie pierwszym załącznika nr 2
do projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna, nie podlega
głosowaniu, gdyż Rada Miejska w Mosinie już ją przegłosowała. Następnie
przedstawiła uwagę zawartą w paragrafie drugim załącznika nr 2 do projektu uchwały
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa
przyjęła w powyższej sprawie wniosek nr 2 — 5 głosami „za”. Jeden radny nie wziął
udziału w tym głosowaniu.
Zastępca Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Michalina
Szeliga przedstawiła uwagę zawartą w paragrafie trzecim załącznika nr 2 do projektu
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa
przyjęła w powyższej sprawie wniosek nr 3 —jednogłośnie, czyli 6 głosami „za”.
Zastępca Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Michalina
Szeliga przedstawiła uwagę zawartą w paragrafie czwartym załącznika nr 2 do projektu
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa
przyjęła w powyższej sprawie wniosek nr 4 — 5 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.
Zastępca Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Michalina
Szeliga przedstawiła uwagę zawartą w paragrafie piątym załącznika nr 2 do projektu
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa
przyjęła w powyższej sprawie wniosek nr 5 —jednogłośnie, czyli 6 głosami „za”.
Wyżej wymieniona komisja stała Rady Miejskiej w Mosinie przyjęła też — 4 głosami
„za”, przy 2 głosach „przeciw” — wniosek nr 6 w sprawie wysokości stawki, o której
mowa w art. 36 ust. 4 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym.
Następnie Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa przyjęła jednogłośnie,
czyli 6 głosami „za” — wniosek nr 7 opiniujący projekt uchwały w sprawie uchwalenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna,
obręb Drużyna.
Kierownik Referatu Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Dominika
Grząślewicz—Gabler przedstawiła szczegóły dotyczące projektu uchwały w sprawie
wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie
zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk
dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części
na terenie Gminy Mosina, którego kserokopia stanowi załącznik niniejszego protokołu.
Następnie udzieliła odpowiedzi na pytanie, które dotyczyło wskazania, czy wszystkie
wymogi zawarte w przedmiotowej uchwale, wynikają z przepisów ustawowych.
Radny Jerzy Falbierski zaproponował, aby wykreślić część tytułu projektu
przedmiotowej uchwały, począwszy od słów: „a także” do końca oraz całego paragrafu
trzeciego.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa wraz z gośćmi przeprowadziła dyskusję
w powyższej sprawie.
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Radny Jerzy Falbierski zaproponował rozszerzenie zapisu paragrafu pierwszego
projektu przedmiotowej uchwały w taki sposób, aby dotyczył on również dzikiej
zwierzyny.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa wraz z gośćmi przeprowadziła dyskusję
w powyższej sprawie.
Kierownik Referatu Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Dominika
Grząślewicz—Gabler zapewniła, że w sprawie możliwości wprowadzenia
proponowanych zmian, skonsultuje się ona z prawnikiem. Następnie udzieliła
odpowiedzi na pytania, które między innymi dotyczyły: wskazania terminu, od którego
istnieje obowiązek uchwalenia uchwały w przedmiotowej sprawie; wskazania, czy ktoś
od tego czasu zgłosił chęć prowadzenia grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich
części na terenie gminy Mosina.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa ustaliła, że zaopiniuje przedmiotowy projekt
uchwały na dodatkowym posiedzeniu, które odbędzie się w dniu 30 stycznia br.,
ogodz. 12.00.
Komendant Straży Miejskiej w Mosinie Andrzej Woźniak przedstawił działalność
kontrolną Straży Miejskiej w Mosinie oraz plany na przyszłość w tym zakresie, zgodnie
już z przygotowywanym projektem regulaminu utrzymania czystości i porządku
na terenie gminy Mosina. Następnie udzielił odpowiedzi na pytania, które między
innymi dotyczyły: problemu odprowadzania wód deszczowych z terenu prywatnych
posesji na drogi; wskazania, czy nie należałoby przymusić mieszkańców do odgarniania
chodników ze śniegu; potrzeby montażu dużych numerów porządkowych posesji;
wskazania, co może zgodnie z prawem zrobić Straż Miejska w Mosinie, aby ludzie
przyłączali się do kanalizacji.
Radna Małgorzata Kaptur zaproponowała, aby nowy regulamin utrzymania czystości
i porządku na terenie gminy Mosina najpierw został opublikowany w „Merkuriuszu
Mosińskim”, a potem dopiero egzekwowany. Złożyła również propozycję, aby Straż
Miejska w Mosinie informowała o wynikach kontroli w inny sposób niż do tej pory:
podając np. ilość osób ukaranych mandatami i za jakie wykroczenia.
Komisja Ochrony Srodowiska i Rolnictwa przyjęła jednogłośnie, czyli 6 głosami „za”
— wniosek nr 8 w sprawie zakupu dla Straży Miejskiej w Mosinie zadymiarki
wraz z agregatem do kwietnia br.
Komendant Straży Miejskiej w Mosinie Andrzej Woźniak zwrócił się z prośbą
o większą współpracę ze Strażą Miejskąw Mosinie.

WNIOSKI KOMISJI OCHRONY ŚRODOWISKA I ROLNICTWA:
1. Komisja negatywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Mosina.
2. Komisja wnioskuje o nieuwzględnienie uwagi zawartej w paragrafie drugim

załącznika nr 2 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.

3. Komisja wnioskuje o nieuwzględnienie uwagi zawartej w paragrafie trzecim
załącznika nr 2 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.

4. Komisja wnioskuje o nieuwzględnienie uwagi zawartej w paragrafie czwartym
załącznika nr 2 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.

5. Komisja wnioskuje o nieuwzględnienie uwagi zawartej w paragrafie piątym
załącznika nr 2 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna, obręb Drużyna.
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6. Komisja wnioskuje, aby w paragrafie 26 projektu uchwały w sprawie uchwalenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi
Drużyna, obręb Drużyna, stawka, o której mowa w art. 36 ust. 4 ustawy z dnia
27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, wynosiła 30 %.

7. Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów części wsi Drużyna, obręb
Drużyna.

8. Komisja wnioskuje, aby dla Straży Miejskiej w Mosinie została zakupiona
zadymiarka wraz z agregatem prądotwórcze do kwietnia br. Komisja prosi
o ustosunkowanie się do pytania, czy ten termin zostanie dotrzymany.

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 21.30.

protokolowal przewodniczyi
(OtLJ IAJi)9)) O Y”Piotr Sokołowski Wa1Uda”1f
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